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Začal nový školní rok
Začal školní rok 2024/25,
dovolte mi, milí čtenáři našeho
školního časopisu, popřát Vám,
aby se jednalo o rok po všech
stránkách úspěšný.
 
Na úvod bych rád zopakoval
jednu myšlenku, kterou jsem
Vás oslovil v minulém roce.
Žijeme v nelehké, nicméně
úžasné době plné výzev. Žijeme
v globálním světě, který od nás
očekává něco více, než svět
minulého/předminulého století.
Slova jako samostatnost,
orientace v informacích,
schopnost řešit problém,
komunikace, zvládání zátěže,
schopnost plánovat
a organizovat svou práci i práci
někoho jiného, spolupráce,
kreativita, schopnost
i připravenost se učit celý život
atd. nás budou našimi životy
provázet více než tomu bylo
v minulosti.
 
Škola je složitý systém, přičemž
systém bývá definován jako
množina prvků a vztahů
mezi těmito prvky. Na každém
prvku záleží, každý prvek
spoluvytváří vztahy ve svém
okolí. Na každém z nás záleží
jaká bude naše škola.

Co se nám na naší škole líbí, či
naopak nelíbí, na to si
odpovězme každý sám. Ale hned
vzápětí si položme otázku, co
s tím udělám - já, .... nikoli ten
druhý, někdo jiný ....
přemýšlejme, koho půjdeme
pochválit, komu poděkujeme.
Když se něco nedaří, hledejme
příčiny neúspěchu, spojence,
kamarády, kteří pomohou,
nebo člověka, který věc dokáže
změnit popř. posunout.
 
Vážení a milí čtenáři,
od letošního školního roku
budeme moci plně využívat
nově vybudované prostory –
jedná se o venkovní hřiště,
školní terasu, dokončili jsme
nové jazykové učebny a učebnu
robotiky. V tomto školním roce
nás čekají ještě úpravy učeben
zeměpisu, přírodopisu a školní
kuchyňky. Jedná se o poslední
etapu zásadnějších investic
do prostředí, ve kterém se
každodenně potkáváme.
 
Děkuji za spolupráci, věřím, že
se nám všem ve škole bude
dobře dařit, že budeme chodit
do školy rádi a že se i hodně
naučíme.
Libor Tománek, ředitel školy
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ŠKOLNÍ DRUŽINA  
 

Jak se vám vydařil
první školní den ? Líbilo
se vám vítání prvňáčků?
 

Žáků první třídy
na vycházce v parku se
ptala Meda Kopecká
a Barbora Burianová
(4.A)
 
Vašek 1.A: „Mně se první den
moc líbil. Dostali jsme bublifuk
a lodičky. Moc se těším
na angličtinu.“
 
Marek 1.A: „Byla to hrůza, bál
jsem se, že přijdu pozdě.“
 
Barča 1.A: „První den se mi
strašně moc líbil. Nejvíc, jak
jsme šli do třídy. Učíme se už

první písmenko. Moc se těším
na kroužek zpívání.“
 
Toník 1.A: „První den byl
strašně dobrý. Nejlepší byl
doprovod. Doprovázel mě
do třídy Filip. Pochválil mi
batoh. Těším se na kroužek
Malý vědec, protože budeme
dělat různé experimenty.“
 
Ester 1.A: „Do školy jsem se
moc těšila, že se naučím číst.
Doprovázela mě do třídy Míša.“
 
Jonáš 1.A: „Nejvíc mě baví, že
ve třídě máme míče.“

VÍTÁNÍ 
PRVŇÁČKŮ

do třídy a zapamatoval si
jejich jména, která si poté
napsal vedle svého jména
na papír. 
 
 
 
 
 
 
 
 

Za týden nebo dva jsme je
přišli navštívit do jejich tříd
a paní učitelka nás s nimi
vyfotila. Ptali jsme se jich,
jestli se jim tady líbí, jak jim
jde škola, nebo jestli už si tu
našli kamarády. 
 
 
 
 

 
Většina se styděla a jen
zamumlala tiché „jo“
na víceméně všechny otázky,
ale našli se i takoví, kteří si
chtěli o všem povídat a ptali se,
kdy přijdeme znovu.
 
T. Brichta 9.B

Na první den školy přišli
všichni deváťáci v 7:10.
Shromáždili jsme se
před školou a čekali u tří
stolečků, na kterých byly
cedulky s názvy tříd. Každý
postupně odvedl dva prvňáčky

Třídíme ...

Září 19, 2024 

Žáci 6. a 7. ročníků se
dne 18. září zúčastnili
vzdělávací akce
„Třídíme v Brně
dobře?“ podpořené
MMB. Na různých
stanovištích se naučili,
jak správně třídit
odpad, a dozvěděli se
o jeho dalším využití
i způsobech recyklace. 
 

Věříme, že akce splnila
svůj cíl a žáci se budou
vědomě chovat
k udržitelnému způsobu
života a odpovědně
nakládat s odpadem. 
 

Děkujeme! 
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PIŠKVORKY

16. – 18. července se
na naší škole konal již 5.
ročník juniorského
mistrovství světa
v piškvorkách. Záštitu
nad akcí převzala paní
radní města Brna
pro oblast školství JUDr.
Irena Matonohová. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Českou reprezentaci
tvořilo 14 talentovaných
hráčů a hráček, kteří se
sjeli z celé republiky.
V počítačové učebně
naší školy se pak online
utkali s hráči z ostatních
zemí. Z celkového počtu
přes 200 účastníků měly
na turnaji největší
zastoupení Čína, Macao,
Rusko a Estonsko.
V české výpravě se již
tradičně nejvíce dařilo
nejstarším hráčům,
kteří vybojovali zlatou
a stříbrnou medaili.
Pro všechny diváky

komentovaného online
přenosu i sledující
na velkoplošných
obrazovkách přímo
ve škole šlo o napínavou
podívanou.
Blahopřejeme
medailistům i ostatním
hráčům, včetně
reprezentanta naší školy
Jakuba Jana Černého,
žáka 7. ročníku. 
 
 
 
 
 
 

Děkujeme všem
účastníkům
za spolupráci a podporu
a těšíme se na příští
setkání. 

Vzpomínky na pobyt 
ve Stuttgartu
Před samotnou návštěvou
Německa, konkrétně
Stuttgartu, předcházelo
spoustu věcí. Ze všeho nejdříve
jsme si podle dopisů vybrali
kamaráda, se kterým zažijeme
chvíle příjemné, ale často
i poněkud nepříjemné. Poté
jsme jim napsali stejný dopis
jako oni nám a snažili jsme se
s nimi zkontaktovat, některým
se to bohužel nepovedlo. 16.
června jsme konečně vyjeli.
Jeli jsme minibusem s paní
učitelkou Vondrákovou a s
jejím manželem Štefanem,
který nás v pořádku a bez
problémů zavezl tam i zpět.
Tímto mu děkujeme. Cesta
byla dlouhá , ale s kamarády
samozřejmě rychle utíkala.
Na hranicích Německa a naší
republiky jsme se zastavili
na oběd. Za hranicemi byla
pro nás největší zábava,
počítat sportovní vozy. Bylo
jich opravdu hodně. Ke škole
ve Stuttgartu jsme dojeli
kolem 17. hodiny. Své hostitele
jsme hned poznali, stručně si
řekli zítřejší plán a jeli
do našich stávajících domovů.

Příštího dne jsme strávili
jednu hodinu ve vyučování.
Byli jsme mistři v matematice
a počítání rovnic. Jejich pan
učitel, původem z Řecka nás
provedl po škole. Další aktivita
byla vaření v krásné moderní
kuchyni (o dost lepší než naše).
Vařili jsme sýrové špecle,
tradiční jídlo v Německu.
Pomohl nám i pan ředitel.
Odpoledne jsme strávili
s rodinou. Následující den
v úterý, jsme se sešli
na nádraží
Bahnhof-Mohringen. Jeli jsme
do Mercedes-Benz Musea. Šli
jsme kolem fotbalového
Porsche stadionu, kde se hrálo
fotbalové EURO. Z důvodu
drobného zpoždění jednoho

z německých kamarádů, jsme
čekali před muzeem skoro
hodinu. Museum bylo krásné
a velké, plné zajímavých aut.
Odpoledne bylo opět stráveno
u rodin. Ve středu byla
na programu prohlídka města
a návštěva radnice. Na radnici
nás vlídně přijali a provedli
nás po ní. Nalili nám džus a šli
jsme do města. Vzali nás
na trhy ve městě a na náměstí,
které už bylo plné fotbalových
fanoušků. Zbytek dne jsme
byli opět v rodinách.
Ve čtvrtek poslední den, nás
čekala už jen ZOO Vilhelma,
která nebyla o moc větší než
brněnská, ale botanicky byla

zajímavější. Prošli jsme si ji
skoro celou i přes nedostatek
času. Zbytek dne jsme měli
opět strávit v rodinách, ale
ještě před tím jsme se
domluvili na menší návštěvě
města za účelem nákupu
dárků. V pátek už jsme byli
sbaleni a docela se těšili domů.
Vyjeli jsme už ráno a stejnou
trasou jsme se vrátili domů.
Cesta byla rychlá, ale
samozřejmě u Brna jsme
museli jet přes objížďky.
Pobyt jsme si moc užili a už se
těšíme, až přijedou oni
za námi do Brna. (Janek,
Metoděj, 9.A)
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Adaptační kurz 6. tříd

Ve středu a čtvrtek 4. a 5. září
se žáci šestých tříd zúčastnili
adaptačního programu, stejně
jako vloni, v parku Lužánky.
Zaměřili jsme se na seznámení
s novými žáky ve třídě
a novými třídními
učiteli. Věnovali jsme se také
aktivitám zaměřeným
na podporu spolupráce,
a především týmové
práce ve třídě, třídního
klimatu a také prevenci
šikany.
V parku si žáci mohli
vyzkoušet například lanové
aktivity a hry podporující
spolupráci žáků.
Žáci se také dozvěděli něco
nového o svých třídních
učitelích. Celý pobyt
organizačně zajistil školní
metodik prevence Václav

Káňa, školní psycholožky
Monika Skutková a Jitka
Štanglová. Samozřejmě se
zúčastnili i třídní učitelé
a asistenti.
Celý pobyt v parku jsme si
užili za nádherného teplého
počasí. Pobyt nám ozvláštnila
pirátská
hra, která nakonec odměnila
všechny zúčastněné
nádherným pokladem.
.
Ahoj všichni!!!
Jak všichni už víte z vrchního
textu, 4.-5. září byl pro 6.
ročník adaptační kurz.
Na tom to kurzu jsme letos
měli téma piráti z Karibiku.
Pro mě to bylo velmi zajímavé
téma. Všichni učitelé, paní
učitelky nebo paní
psycholožky byly tematicky

nastrojení. Bylo několik
aktivit, a to: 1. tvoření mapy,
2. přenést pinpongový míček
bez toho, aby spadl, 3. přejít
lano ve výšce, 4. jít po slepu
kolem provázku, který byl
přivázán ke stromu, 5.
morzeovka. A poslední aktivita
byla hledání pokladu. Obecně
v těchto aktivitách šlo o to,
abychom spolu spolupracovali
a aby jsme se sblížili. :) Co
na tom super je, že jsme měli
krásné počasí. A k pokladu
mám docela dost. Hodně
dopředu: 6.A vyhrála a já
Vám řeknu proč.

Během adaptačního kurzu
jsme vyrazili jako první. Ale
na 3. stanovišti jsme dělali
o jednu aktivitu více než
druhá třída.(druhá třída byla
6.B)Jako kolektiv byli silnější
a zvládli to hodně rychle.
Odměna byly sladkosti a to
bylo moc dobré. Ale 6.A
vyhrála z toho důvodu, že
pana asistenta našla dřív,
takže bylo vítězství to, že jsme
jenom spolupracovali.
 
Takže to by bylo pro dnešek
vše. TAK ZATÍM AHOJ!!!
Michael Rafael Barša 6.A

SportFilmFest

V pátek 6. září jsme
zavítali do kina Art
a ponořili se do světa
sportu prostřednictvím
filmového plátna.
SportFilmFest nám
nabídl nevšední zážitky
a možnost shlédnout
zajímavé snímky, např.
Pohádka o snowboardu,
Parcour v Paříži,
reportáž o Věře
Čáslavské. 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Online jsme se propojili
s hercem Zdeňkem
Piškulou, který nám
popisoval svoje
zkušenosti z natáčení
filmů se sportovní
tematikou. Na závěr
proběhl kvíz o zajímavé
ceny. 

žáci 9.A,B 

Slavné vily

V pátek 6.9. jsme se
vydali po stopách
majitelů Arnoldovy vily.
Přenesli jsme se
na chvíli do minulosti
a procházeli místy, kde
v minulosti žili
významné rodiny
Arnoldových, Hože,
Löw-Beer a Tugendhat.  
 
 

 

Dozvěděli jsme se
spoustu zajímavých
informací o domech,
ve kterých žili, než
z Brna doslova zmizeli.
Jejich přítomnosti dnes
připomínají nově
umístěné Kameny
zmizelých. 

žáci 9. A, 9. B
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Školní družina  
 

O gepardovi 

Gepard leží na stromě,

Odpočívá u ohně.

Štíhlý je, rychlý je,

Je to prostě rychlá
šelma.

Drápy ostré má,

Kožich žlutý má.
 
Izabela Havlíková, 4.C
 
 
 
 
 
 
 
 

Gepard 

Štíhlý běžec, rychlá
šelma,

Drápy ostré jako nůž.

Kožich pestrý jako
zebra,

Je to přece africká
šelma.
 
Zora Zvařičová, 4.B
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Vlak 

Letí vlak, jmenuje se
Drak,

Vypadá jak panelák,

Má obrovské stěny jako
pěny.

Taky tam měl smrk,

Na který se mrk.
 
Anatoli Kalina, 4.B
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